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organizacija
Izjava o PBS-u

Nakon javnih istupa određenog broja političara, uključujući i
predsjednika RS Dragana Ćavića i ministra vanjskih poslova BiH
Mladena Ivanića, OHR bi želio da ispravi niz nerazumijevanja
oko tekuće refome javnog radiotelevizijskog sistema BiH.  

Prvo, tekuća refoma je u cilju spašavanja postojećeg sistema,
uključujujći i dva entitetska javna emitera, a ne oko ukidanja
RTRS kako to neki političari vide. BiH ima jedan javni radio-
televizijski sistem koji se sastoji od tri emitera. Trenutno
je u finansijskoj krizi, i ukoliko se ne pristupi uklanjanju
uzroka  krize  –  kolaps  predstoji  sistemu.  To  znači  da  će
emiteri morati da dijele opremu, a ne da je utrostruče.

Drugo, ovaj proces reforme vode tri ministra komunikacija na
državnom,  i  entitetskom  nivou,  a  ne  OHR.  Ti  su  ministri
direktno odgovorni za zakonski i regulatorni okvir Bosne i
Hercegovine  koji  štiti  urednicku  i  finansijsku  nezavinost
državnog  javnog  radio-televizijskog  sistema,  u  skladu  sa
evropskim  standardima.  OHR  pruža  pomoć,  što  uključuje
osiguravanje  modela  zakona.  Ali  sada  je  na  ministrima  da
donesu  amandmane  na  zakone  i  provedu  ih  kroz  vladine  i
parlamentarne procese, gdje se o njima može diskutovati na
odgovarajući način, u demokratskim institucijama ove države.  

Treće,  ukoliko  BiH  želi  da  uvjeri  Europsku  Uniju  da  je
ozbiljna u preuzimanju odgovornosti za organiziranje svojih
institucija u skladu sa Europskim standardima i osiguranje da
one  nikada  više  ne  mogu  biti  iskorištene  u  cilju  podjele
zemlje, onda BiH vlasti, ne OHR, moraju završiti ove reforme.
Ipak, to ne znači da će OHR stajati sa strane i dozvoliti da
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vlasti u BiH pokvare ono što je već postignuto, uključcujući
uspostavljanje jedinstvenog javnog radio-televizijskog sistema
ove zemlje. Ali, ukoliko OHR bude morao intervenirati, to će
oštetiti  ćanse  BiH  za  ulazak  u  EU,  te  će  se  neizbježno
posmatrati kao veliki neuspijeh političara koji su na tome
radili.

Europski standardi zahtijevaju da BiH sistem emitiranja mora
biti neovisan od političara, te finansijski održiv. Dayton
zahtijeva da BiH radio-televizijski sistem nikada ne može biti
iskorišten  u  svrhu  promoviranja  propagande,  podjele  i
nestabilnosti.  Niko  ne  bi  trebao  sumnjati  da  će  OHR
intervenirati ukoliko bilo koji političar pokusa da prkosi
ovim osnovnim principima.

Okrugli stol o ekonomiji

Visoki predtavnik će govoriti o privredi BiH na Okruglom stolu
o ekonomiji, u Holiday Inn-u u ponedjeljak.  Među govorinicima
će biti i predsjedavajući Vijeća ministara Adnan Terzić i
guverner  Centralne  banke  BiH  Petter  Nicholl.  Visoki
predstavnik bi trebao govoriti u 14:30 u ponedjeljak.  

Visoki  predtavnik  će  govoriti  o  pratičnim  i  održivim
poduzetima koracima da bi se ekonomija BiH stavila na solidne
i održive noge.  On će aludirati na uspješan rad Komisije za
indiretno  oporezivanje  i  pozvat  će  Vijeće  ministara  i
Parlament  da  razmore  zakon  i  usvoje  nacrt  zakona  o
indirektonom  oporezivanju  bez  daljih  odgoda.  Visoki
predstavnik  je  predstavio  zakon  predsjedavajućem  Terziću
početkom avgusta, ali ga Vijeće ministara jos nije razmatralo.

Želio  bih  napomenuti  da  je  MMF  danas  izdao  saopštenje
naglšavajući da provedba zakona o indirektnom oporezivanju je
bitna  za  cijelokupni  razvoj  BiH  ekonomije  i  pozivaju  BiH
vlasti da što prije usvoje ovaj zakon.

Bjelašnica



Radna grupa Bjelašnicu i Igman će održati sedmi sastanak u
petak, 19. septembra 2003. godine. Nakon šestog sastanka Radne
grupe koji je održan na Bjelašnici 28. avgusta 2003. godine,
radovi na finalnom dijelu prve faze projekta su okončani. 
Završene su pripreme za objavljivanje tendera za ukupno četiri
hotela na pet lokacija na Bjelašnici i Igmanu. Očekuje se da
će tenderski postupak biti završen do kraja ove godine. Tender
za odmarališta na skijaškim stazama je već u toku, a tender za
ski lift na Bjelašnici zatvara se noćas u ponoć.

Predsjedavajući Radne grupe, visoki predstavnik Paddy Ashdown,
federalni  ministar  prostornog  uređenja  Ramiz  Mehmedagić,
premijer Kantona Sarajevo Denis Zvizdić i ostali članovi Radne
grupe odrzat ce konferenciju za novinare sutra u 13:20, u
zgradi OHR-a, u Sarajevu.

Uvod u ceremoniju otvaranja Spomen obilježja i mezarja

I za kraj vas podsjećamo da će predsjedavajući Izvršnog odbora
Fondacije  “Spomen  obilježje  i  mezarje  Srebrenica-Potočari”
Paddy Ashdown, Amor Mašović i član Savjetodavne radne grupe,
Abdurahman Malkić će održati konferenciju za novinare danas u
13:15,  u zgradi OHR-a, na kojoj će medije ukratko upoznati sa
pripremama i programom predviđenim za ceremoniju. Predstavnici
Ureda  za  informiranje  Vlade  Federacije  BiH  će  nakon  pres
konferencije podijeliti akreditacije onim novinarima koji su
prošle sedmice podnijeli zahtjeve za akreditacije. 


